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خبر

بهداشت و سلامت

آماده باش مراکز درمانی در سراسر کشور؛
ایران در آستانه پیک ششم کرونا 

»دکتر حمیدرضا جماعتی« - دبیر کمیته علمی کشوری 
مقابله با کرونا- با اشاره به اینکه تست کرونا از افراد دارای 
علائم بیمای گرفته می شود، گفت: بر اساس مطالعات 
صورت گرفته و تست های انجام شده، وضعیت بیماری 
تقریبا در بسیاری از استان ها به این سمت پیش می رود 
که امیکرون تبدیل به سویه غالب شود و این در حالی 
است که در برخی استان ها نیز به سویه غالب بدل شده 
است. به نظر می رسد بیماری در حرکت به سمتی است 
که در اکثر استان ها ظرف چند هفته آتی سویه غالب، 
اُمیکرون شود و بنابراین اکثر مبتلایان به این سویه از 
صورت  بررسی های  اساس  بر  شد.  خواهند  دچار  کرونا 
سویه  با  کرونا  ششم  پیک  آغاز  آستانه  در  ما  گرفته 

امیکرون هستیم.
رنگ بندی های  اعلام  معیارهای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
کرد:  تصریح  است،  نشده  اصلاح  هنوز  شهرها  کرونایی 
رنگبندی ها با معیار موارد بستری بیمارستانی مشخص 
می شود. بر اساس مطالعات اپیدمیولوژیست ها لازم است 
که طرح جدیدی برای ارائه رنگ بندی شهرها ارائه شود 
که این موضوع هنوز به جمع بندی نرسیده است. طرح 
استفاده  مورد  و  کرونا مطرح شده  در ستاد ملی  جدید 
قرار می گیرد. در برخی استان ها رنگ بندی آبی به زرد و 
در برخی دیگر رنگ بندی زرد به نارنجی بدل شده است 
که حاکی از افزایش تعداد موارد بستری در این استان ها 

است.
او در ادامه با تاکید بر لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی از 
سوی مردم، اظهار کرد: مهم ترین عاملی که مردم می توانند 
آن را رعایت کنند، استفاده از ماسک است؛ البته استفاده 
از ماسک درست و استاندارد مدنظر ما است. اگر ماسک 
قرار  روی صورت  کامل  طور  به  و  شود  استفاده  مناسب 
گیرد می تواند تا ۳۰ درصد جلوی ابتلای بیماری را بگیرد؛ 
مبتلا  افراد  با  یا  هستند  بیمار  که  افرادی  در  همچنین 
از ماسک های N۹۵ استفاده شود که  باید  مواجهه دارند 

جلوی گسترش بیماری گرفته شود.
وی همچنین با تاکید بر اهمیت واکسیناسیون کرونا گفت: 
تزریق دز سوم واکسن سطح آنتی بادی های ضد ویروس 
را افزایش می دهد و حتی می تواند در برابر امیکرون هم 
اثر بسیار خوبی داشته باشد.  در برخی مطالعات مشخص 
شده است ۸۰ درصد کسانی که سه دز واکسن تزریق کردند، 
اگرچه بیمار شدند اما در بیمارستان بستری نشدند و این 
یعنی سه دز واکسن تا ۸۰ درصد جلوی بستری شدن در 
بیمارستان را می گیرد؛ بنابراین توصیه ما به مردم تزریق 

واکسن بویژه دز سوم است.
جماعتی درباره آمادگی بیمارستان ها برای آغاز پیک ششم 
بیماری، گفت: از دو هفته قبل وزارت بهداشت این آمادگی 
را به کلیه مراکز درمانی خود داده است که در حالت آماده 
باش باشند که اگر تعداد افراد بستری افزایش یافت آمادگی 

پذیرش بیماران و تهیه داروها را داشته باشند. 
کرونا  امیکرون  سویه  به  ابتلا  در  اینکه  به  اشاره  با  وی 
بیشتر دستگاه تنفسی فوقانی درگیر می شود، اظهار کرد: در 
مطالعات جهانی مشخص شده است که شدت این سویه 
از بیماری نسبت به نوع دلتا کمتر است. در واقع دلایل 
متعددی برای این موضوع مطرح شد که یکی از دلایل 
این است که درگیری سیستم تنفسی تحتانی یعنی ریه ها 
در نوع امیکرون کمتر است. همچنین علت دیگر ایجاد 
درگیری کمتر با امیکرون در افراد این است که بسیاری از 
افراد جوامع مختلف پیش تر به کرونا مبتلا شدند؛ بنابراین 

یک ایمنی ذاتی در آنها ایجاد شده است.
درباره  کرونا  با  مقابله  کشوری  علمی  کمیته  دبیر 
نیز  سال  از ۱۲  کمتر  کودکان  برای  کرونا  واکسیناسیون 
انجام  چین  و  آمریکا  در  که  مطالعاتی  در  کرد:  تصریح 
شده است واکسیناسیون سنین ۵ تا ۱۱ سال انجام گرفته 
و اثبات کردند تزریق واکسن کارا بوده و عوارض جانبی 

نداشته است. 

خبر اول

»احمد وحیدی« - وزیر کشور- در پایان جلسه قرارگاه عملیاتی 
با کرونا گفت: در جلسه روز سه شنبه  ستاد ملی مقابله 
موضوعات متعددی مورد بحث و بررسی قرار گرفت. نخست، 
امُیکرون و شدت شیوع آن بررسی شد و در همین راستا تاکید 
شد رعایت مقررات بهداشتی مورد توجه قرار گیرد. بی تردید اگر 
در رعایت این مورد کوتاهی کنیم شیوع امُیکرون و افزایش 

بستریها دردسرساز خواهد شد.
وی افزود: از همه شهروندان درخواست می کنیم به شدت 
مدیریت  دهند.  قرار  توجه  مورد  را   بهداشتی  مراقبتهای 
هوشمند وجود دارد اما عادی سازی اوضاع نباید انجام شود 
لذا همه مراکز درگیر که تجمع در آن وجود دارد همچون 
آموزشی  عمومی،  نقل  و  مراکز حمل  غذاخوری،  تالارهای 
و... باید رعایت کنند، البته یکی از آنها زدن واکسن است 
واکسن دُز دوم تکمیل شود و دُز سوم را دنبال کنیم. متأسفانه 
براساس گزارشها تزریق دُز سوم ۱۷ درصد اعلام شده است که 
باید افزایش پیدا کند چرا که ایمنی بیشتر و اطمینان بخشی 

را ایجاد می کند.
مراکز  گفت:  نیز  مدارس  بازگشایی  خصوص  در  وحیدی 
آموزشی غیر از کلاسهای درس که حضوری شدن آنها پیگیری 
می شود. برنامه های فوق برنامه را که نیاز به تجمع دارد به 

زمان دیگری موکل کند. در حقیقت سایر اجتماع هایی که 
نیاز به دورهمی دانشجویان و دانش اموزان دارند باید به وقت 
دیگری موکل شود. همچنین در مورد تالارها حتما باید قوانین 

فاصله اجتماعی پیش بینی شده رعایت شود.
وی ادامه داد: در مورد سفرهای خارجی موضوع همچنان 
پیگیری می شود؛ لذا افرادی که وارد کشور می شوند باید 
تاییدیه بهد اشتی، تزریق واکسن و گواهی پی سی آر منفی 

باید داشته باشند که مقرر شد هلال احمر مراکز معتبر اخذ 
گواهی پی سی آر را اعلام کند و وزارت راه و شهرسازی 
به ایرلاینها اعلام کند تاییدیه های معتبر د ر مورد 

تستهای پی سی آر از این مراکز اخذ شود.
وزیر کشور در خصوص مترو نیز گفت: باید سازوکار 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی مورد توجه قرار 

گیرد در مدیریت هوشمند افرادی که از قبل بلیت 
تهیه می کنند حتما باید واکسن 

زده باشند و برای جلوگیری 
مترو  در  شدن  معطل  از 
را  موارد  این   شهروندان 

رعایت کنند.
بخش  در  وحیدی 

دیگری از صحبتهای خود با اشاره به اینکه در این جلسه 
بحثهای آموزشی مرور شد افزود: ۵ مرحله مدیریت هوشمند 
تاکنون اعمال شده و همه مراحل دنبال می شود. در مورد 
حمل و نقل برون شهری ۲۷۰۰ شرکت وجود دارد که باید به 
سامانه هوشمند متصل شوند و این کار گام به گام انجام می 
شود همچنین ۷ هزار آزمایشگاه نیز ظرف دو هفته آینده باید 

به سامانه هوشمند متصل شود.
خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  کشور  وزیر 
افزایش  صورت  در  محدودیتها  بازگشت 
بندی  رنگ  در  نارنجی  و  قرمز  شهرهای 
کرونایی گفت: بی تردید این اتفاق خواهد 
افتاد اگر تعداد شهرهای نارنجی و قرمز در 
کشور بیشتر شود. فعلا یک شهر نارنجی 
اُمیکرون  و  نشود  رعایت  اگر  که  داریم 
برمی گردد  پیدا کند محدودیتها  شدت 
پروتکل ها  دقیق  رعایت  لذا 
باشد  گونه ای  به  باید 
بازگشت  به  نیاز  که 
محدودیت های سابق 

نداشته باشیم.

روز گذشته اعلام شد که، ثبت نام برای شرکت در کنکور 
سال ۱۴۰۱ یکشنبه دهم بهمن جاری آغاز می شود و به 
مدت یک هفته ادامه دارد. سازمان سنجش آموزش کشور 
اعلام کرد؛ ثبت نام و شرکت  در آزمون  سراسری  سال 
دوره های  در  آزمون  با  رشته های  در  پذیرش  برای   ۱۴۰۱
روزانه، نوبت دوم )شبانه (، نیمه حضوری، مجازی، پردیس 
خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات  آموزش  عالی، دانشگاه  
پیام  نور و مؤسسات  آموزش  عالی غیرانتفاعی و غیردولتی 
آزاد  با آزمون دانشگاه  و همچنین رشته های تحصیلی 

اسلامی از روز یکشنبه مورخ دهم بهمن ماه  ۱۴۰۰ منحصراً 
www. از طریق درگاه اطلاع رسانی این سازمان به نشانی

sanjesh.org آغاز و در روز یکشنبه مورخ هفدهم این ماه 
پایان می پذیرد.

بر این اساس متقاضیان می توانند در مهلت مقرر برای 
کنند.  ثبت نام   ۱۴۰۱ سال  سراسری  آزمون  در  شرکت 
تکمیلی  اطلاعیه  همراه  به  راهنما  دفترچه  همچنین 
ثبت نام در آزمون مذکور همزمان با شروع ثبت نام از طریق 
درگاه اطلاع رسانی این سازمان قابل دسترس خواهد بود.

»وزیر کشور« تاکید کرد:

بازگشت محدودیت ها در صورت شدت امُیکرون 
و افزایش تعداد شهرهای نارنجی و قرمز

رییس  نایب   - دهنوی«  محسن  »سید 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱- در مطلبی 
مصوبه  به  اشاره  با  خود  توییتر  صفحه  در 
کمیسیون تلفیق نوشت: »طبق مصوبه ما در 
کمیسیون تلفیق، حداقل حقوق سربازان در 
تومان  به ۳ میلیون و ۳۵۰ هزار  آتی  سال 
خواهد رسید. حقوق ماهیانه سربازان متاهل 
طور  به  شد.  خواهد  تومان  میلیون   ۵ نیز 

میانگین، حقوق سربازان نسبت به امسال ۳ برابر می شود تا بخشی از آلام این عزیزان التیام 
یابد. لذا حقوق سربازان مجرد غیرعملیاتی معادل ۶۰٪ یک پایور، سربازان مجرد عملیاتی 
معادل ۷۵٪ یک پایور و سربازان متاهل معادل ۹۰٪ یک پایور خواهد شد. پارسال، متوسط 
حقوق سربازان ۳۰۰ هزار تومان بود؛ این رقم امسال به ۱.۵ میلیون تومان رسید و سال بعد 
بالای ۳.۵ میلیون تومان خواهد شد. در سال ۱۴۰۱، هیچ سربازی کم تر از ۳ میلیون و ۳۵۰ 
هزار تومان دریافتی نخواهد داشت. به عنوان نماینده مردم و بر اساس قولی که قبلا به شما 

جوانان داده بودم، تا حد توان پای حقوق سربازان می ایستم.«

- عضو کمیسیون  الدینی«  »محمدرضا میرتاج 
تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱- در گفت  و گویی اظهار 
کرد که، کمیسیون تلفیق تصویب کرد که حقوق 
وی  کند.  پیدا  افزایش  آینده  سال  در  سربازان 
توضیح داد: بر این اساس با پیشنهاد آقای دهنوی 
نایب رییس کمیسیون تلفیق مصوب شد که »در 
اجرای ماده ۴۹ قانون خدمت وظیفه عمومی، 
حقوق سربازان وظیفه مجرد مشغول در مناطق 

غیر عملیاتی حداقل ۶۰ درصد، حقوق سربازان وظیفه مجرد مشغول در مناطق عملیاتی حداقل 
معادل ۷۵ درصد و حقوق سربازان متاهل ۹۰ درصد حداقل حقوق کارکنان نیروهای مسلح مبانی 
بر قانون مدیریت خدمات کشوری تعیین می شود که با توجه به تحصیلات و درجات آنان توسط 
ستاد کل تهیه می شود. همچنین اجرای فوق العاده های ماده ۵۰ قانون خدمت وظیفه عمومی 
نیز کماکان برقرار است.« این عضو کمیسیون تلفیق همچنین با اشاره به تعیین سقف معافیت 
مالیاتی حقوق کارکنان در سال آینده گفت: سقف معافیت مالیاتی سالانه موضوع ماده ۸۴ قانون 

مالیاتهای مستقیم در سال۱۴۰۱ ماهانه ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان تعیین شد.

»نایب رییس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401«:

هیچ سربازی کمتر از ۳ میلیون و ۳۵۰ 
هزار تومان دریافتی نخواهد داشت

»عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401«:

حقوق سربازان برای سالِ آینده
 افزایش پیدا خواهد کرد

جامعه

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه »محمدباقر لقمانی«
 که ۱۳۶۵/۱۱/۶ در عملیات کربلای ۵ در »شلمچه« 
به مقام شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

»سازمان سنجش آموزش کشور« خبر داد:

جزئیات ثبت نام کنکور اعلام شد

آموزش
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اجتماعی

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

راه و مسکن

از تهران تا شهرستان؛
وام مسکن چند؟

مجردهای ساکن تهران می توانند تا ۲۸۰ میلیون تومان تسهیلات 
دریافت کنند که شامل ۲۰۰ میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن 
و ۸۰ میلیون تومان وام جعاله می شود؛  لذا برای دریافت ۲۰۰ 
میلیون تومان تسهیلات باید ۴۰۰ برگه تسهیلات مسکن خریداری 
کنند که با تخفیف در نظر گرفته شده تعداد اوراق ۲۰۰ و هزینه آن 
با تسه ۱۱۳ هزار و ۵۰۰ تومانی، ۲۲ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان می 
شود. همچنین با در نظر گرفتن ۸۰ میلیون تومان وام جعاله که 
برای آن با تخفیف باید ۸۰ برگه به مبلغ ۹ میلیون و ۸۰هزار تومان 
خریداری کنند، مجموع هزینه خرید اوراق ۲۲ میلیون و ۷۸۹هزار 
تومان می شود. زوج های تهرانی نیز برهمین اساس می توانند تا 
سقف ۴۸۰ میلیون تومان شامل ۲۰۰ میلیون تومان تسهیلات 
خرید مسکن برای هر نفر و ۸۰ میلیون تومان وام جعاله دریافت 
کنند؛ که البته طبق تصمیم جدید، زوجین باید ۴۰۰ برگه تسهیلات 
مسکن خریداری کنند که هزینه آن ۴۵ میلیون و ۴۰۰هزار تومان 
می شود که همراه با هزینه ۹ میلیون و۸۰  هزار تومانی وام جعاله 
در مجموع باید ۴۵ میلیون و ۴۸۹هزار تومان پرداخت کنند. سقف 
این تسهیلات برای مراکز استان و شهرهای با جمعیت بیش از 
۲۰۰ هزار نفر برای مجردها به ۱۶۰ و برای زوجین به ۳۲۰ میلیون 
تومان رسیده است که با توجه به این که مجردها با تخفیف باید 
۱۶۰ و متاهل های ساکن این شهرها نیز باید ۳۲۰  برگه تسهیلات 
مسکن خریداری کنند، مجردها باید ۱۸ میلیون و ۱۶۰هزار تومان 

و متاهل ها نیز باید ۳۶ میلیون و ۳۲۰هزار تومان پرداخت کنند.

نگاه

در اواخر دهه پیش بحث هایی از ضرورت تشکیل کمیته 
قوانین  صحیح  اجرای  بر  نظارت  منظور  به  شریعت 
بانک ها و انطباق آن ها با موازین شرعی صورت پذیرفت 
و استدلال این بود که ممکن است در بانک سنتی برای 
اما  کند،  کفایت  اعتماد مشتریان، سلامت مالی  حفظ 
بانک اسلامی منطبق با اصول شرعی نیز به همان اندازه 
مهم و ضروری است. همانطور که بانک اسلامی به علت 
بی احتیاطی مالی ممکن است با شکست مواجه شود، 
عدم انطباق با شریعت نیز می تواند همین سرنوشت را 

برای بانک اسلامی به دنبال داشته باشد. 
بنابراین در ابتدا باید تضمین شود که تمام فعالیت های 
بانک اسلامی با اصول شرعی منطبق است. تحول نظام 
بانکی بر اساس تطبیق با اصول فقهی و شرعی با جدیت 
در حال پیگیری است و اضافه شدن افرادی بعنوان ناظر 
شرعی در کمیته تطبیق بانک ها به منظور اجرای نظارت 
بر مصوبات شورای فقهی در حال تدوین است و این 
روند، به بهبود فرآیندهای بانکی در راستای اجرای اصول 

بانکداری اسلامی منجر می شود. 
بانک مرکزی دو وظیفه مهم دارد، یک وظیفه کمک به 
راه اندازی بانک ها و حمایت از بانک هاست و وظیفه دوم 

مربوط به نظارت بر عملکرد بانک هاست. این نظارت بر 
چگونگی عملیات بانک است و یکی از ابعاد نظارت بانک 
مرکزی بر بانک ها، نظارت شرعی است و نظام بانکداری 

کشور مبتنی بر بانکداری بدون ربا است.
اجرای صحیح عملیات بانکی بدون ربا، به رعایت ضوابط 
فقهی در تنظیم آیین نامه ها و دستورالعمل های اجرایی، 
آموزش کارکنان نظام بانکی و مشتریان بانک ها، اهتمام 
مسئولان و کارگزاران نظام بانکی به اجرای صحیح قانون 

و همچنین وجود نهادهای نظارتی کافی، منوط است. 
با توجه به اینکه انطباق فعالیت های بانک با موازین 
شرعی، مهمترین ویژگی بانکداری اسلامی است، وجود 
سازوکارهایی موثر در تحقق این امر مهم، بویژه در بعد 

نظارت بر عملکرد بانک ها بسیار حائز اهمیت است.
کارشناسان بر این امر اتفاق نظر دارند که با توجه به 
از  اعم  شرعی  ناظران  نظرهای  اثر  و  جایگاه  اهمیت 
بانکی  نظام  در  فقهی-شرعی  کمیته های  و  هیئت ها 

اسلامی، اعضای این نهادها باید افزون بر فهم فقهی، 
درباره اقتصاد، بانکداری و تامین مالی نیز آشنا باشند. 
به نظر می رسد که بهترین و مناسب ترین ترکیب برای 
بانکداری،  نظام  حوزه  در  شرعی-فقهی  ناظر  نهادهای 
ترکیبی از فقیهان آشنا به بحث های اقتصادی و بانکی، 
بانکی  و  اقتصادی  کارشناسان  و  حقوقی  کارشناسان 

است.
شورای  تخصصی  نهاد  که  گفت  می توان  پایان  در 
ساختن  پدید  با  می تواند  اسلامی  بانکداری  فقهی 
برای  شریعت  ریسک  پوشش  و  اطمینان  فضای 
مشتریان بانک های اسلامی، تدوین صحیح قوانین و 
دستورالعمل ها بر اساس فقه اسلامی و طراحی و نظارت 
بر ابزارهای جدید و ارائه راهکارهای متناسب با نیاز افراد 
متدین ،مشروعیت و کارآیی بانک ها در هر سه زمینه 
جذب سپرده ها، تخصیص منابع و ارائه خدمات بانکی 

را افزایش دهد. 
حال سوال اساسی این است که در صورت اختلاف بین 
چه  را  نهایی  تصمیم  شرعی،  ناظران  و  بانک ها  ارکان 
کسی خواهد گرفت. شفافیت در حوزه فعالیت و دامنه 
اختیارات و وظایف ناظران شرعی یک ضرورت است اما 
ضرورت بالاتر این است که کارشناسان و خبرگان، در 
همان شورای فقهی بانک مرکزی برای طراحی و معرفی 
ابزارهای نوین پولی مبتنی بر شرع مقدس مستحکم تر 
شوند. چنان که قانونگذار در ماده ۱۶ قانون برنامه ششم 
توسعه که به تشکیل شورای فقهی در بانک مرکزی رأی 
داده بر حضور فقها در این شورا تمرکز داشته و نظارت بر 
حسن اجرای مصوبات را به رئیس کل بانک مرکزی و نه 

ناظران شرعی تکلیف کرده است.

برای ایجاد فضای اطمینان و تدوین صحیح قوانین و دستورالعمل ها؛

الزامِ حضور »ناظران شرعی« بر عملکرد بانک ها 

نفت و انرژیجامعه صنعت

»سید رضا فاطمی امین« - وزیر صنعت، معدن و تجارت- در جلسه علنی روز گذشته 
مجلس در پاسخ به سوال حسن نوروزی نماینده رباط کریم درباره علت عدم تعیین 
مدیرعامل دو شرکت ایران خودرو و سایپا توسط سهامداران گفت: وزارت صنعت، 
معدن و تجارت مایل نیست که بنگاهداری کند ما معتقدیم نباید دولت بنگاهداری 

داشته باشد و در همین راستا هم برنامه هایمان را پیش می بریم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: مجمع شرکت ایران خودرو مردادماه سال 
۱۳۹۹ برگزار شد که در زمان تشکیل مجمع بانک های صادرات و ملت سهامدار نبودند 
تشکیل جلسه مجمع به صورت قانونی بود که اگر خدشه ای به آن وارد می شد سازمان 

بازرسی به آن ورود پیدا می کرد.
وی ادامه داد: درباره شرکت سایپا همین روند است؛ ۱۷ درصد سهام برای سازمان 
گسترش و نوسازی، ۱۵.۶ برای صندوق بازنشستگی و فولاد، ۴۰ درصد هم خود 
سهامداری است که پدیده نادرستی است در شرکت سایپا هم مجمع ترکیبی انتخاب 
و مدیرعامل و هیات مدیره تعیین شدند. وی ادامه داد: روال برگزاری مجامع در دو 
شرکت ایران خودرو و سایپا قانونی بوده، ما تاکید داریم که نباید دولت به عنوان 
سرمایه گذار در این شرکت ها باشد؛ به همین خاطر می خواهیم سهام دولت را بلوکی 

واگذار کنیم؛ ان شاءالله این کار در اسرع وقت انجام می شود.

سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان طی نامه ای اعلام کرده که با 
توجه به مفاد بند ۲۳ سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی مبنی بر ضرورت »شفاف 
و روان سازی نظام توزیع و قیمت گذاری و روزآمدسازی شیوه های نظارت بر بازار« 
و همچنین دستورالعمل مدیریت بازار کالاهای واسطه ای و نهایی و تصمیمات 
جلسه آذرماه کارگروه مدیریت بازار کالاهای واسطه ای و نهایی و در راستای تحقق 
ایجاد شفافیت در نظام توزیع، ایجاد رقابت در بازار، تعدیل و واقعی کردن قیمت ها 
و اصلاح نظام توزیع کالا و زمانبندی اجرای پروژه، برای اجرای مرحله چهارم پروژه 
شفاف سازی قیمت از طریق درج قیمت تولیدکننده، کلیه واحدهای تولیدکننده و 
واردکننده انواع حبوبات، ادویه جات، غلات، چای، دمنوش، قهوه، آجیل و خشکبار 
به صورت بسته بندی شده، فرآورده های پروتئینی، انواع غذاهای آماده و نیمه آماده، 
انواع کیک، کلوچه، بیسکوییت، چیپس، پفک و موارد مشابه، لوازم خانگی، صوتی 
و تصویری به صورت کامل، ۵۱ قلم لوازم یدکی خودرو، در راستای جلوگیری 
از سوءاستفاده های احتمالی و اجحاف در حق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
از ۲۳ بهمن ماه نسبت به درج قیمت تولیدکننده/ واردکننده که دربرگیرنده 
مجموع هزینه ها و سود قانونی واحدهای تولیدی/ وارداتی با احتساب مالیات بر 

ارزش افزوده است، اقدام کنند.

»علی اکبر محرابیان« - وزیر نیرو- در ششمین کنفرانس ملی فرهنگ سازمانی گفت: 
محوری ترین برنامه در وزارت نیرو حمایت از انرژی های تجدیدپذیر و صیانت از منابع 
و محیط زیست با تمرکز بر احداث نیروگاه های تجدیدپذیر متناسب با رشد تقاضا 
به عنوان یک سیاست اصلی است. با هدف توسعه و نهادینه کردن فرهنگ سازمانی 

در صنعت آب و برق، اقدام های قابل قبولی انجام شده است.
وزیر نیرو، برنامه محوری، مشارکت فردی و سازمانی، فرهنگ دیجیتال، صیانت از منابع 
و محیط زیست، نگهداری و استفاده بهینه از تجهیزات و امکانات، شوق یادگیری، 
شایسته سالاری، تعامل با مردم و ذینفعان، چابکی در ارائه خدمات و پیشتازی در 
مصرف بهینه آب و برق را به عنوان مولفه ها و معیارهای اختصاصی فرهنگ سازمانی 

در وزارت نیرو عنوان کرد.
محرابیان محوری ترین برنامه در وزارت نیرو را حمایت از انرژی های تجدیدپذیر 
دانست و صیانت از منابع و محیط زیست با تمرکز بر احداث نیروگاه های تجدیدپذیر 
متناسب با رشد تقاضا را به عنوان یک سیاست اصلی برشمرد. در سازمان ها عادات، 
اعتقادات و باورها در واقع فرهنگ آن سازمان بوده و این موضوع بحثی عمیق و 
راهبردی است. نقش مدیران، کارکنان و فرهنگ حاکم بر جامعه در فرهنگ سازمان 
تاثیرگذار بوده و فرهنگ با تغییر در هر یک از این حوزه ها ارتقا و اعتلا پیدا می کند.

جزئیات مرحله چهارم درج قیمت 
تولیدکننده اعلام شد

توجه ویژه دولت به توسعه 
انرژی های تجدیدپذیر است

سایپا و ایران خودرو
 واگذار می شوند

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »سیدحسین قاسمی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
آیا همه افراد به سویه امُیکرون مبتلا می شوند؟

با سبقت گرفتن سویه اُمیکرون از دیگر سویه های کروناویروس همچون آلفا، بتا و دلتا در سراسر جهان، مدیر 
فنی سازمان جهانی بهداشت )WHO( توصیه کرده است که افراد محتاط باشند زیرا این سویه به طور موثر بین 
مردم منتقل می شود. سویه اُمیکرون نسبت به دلتا شدت بیماری زایی کمتری دارد اما همچنان می تواند منجر 

به طیف کامل بیماری شود، همانطور که در سویه های قبلی مشاهده شد.

فارس

»اسکندر مومنی« - دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر- در 
جلسه شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان فارس 
با بیان اینکه قانون جامعی پیش بینی شده که به زودی 
به مجلس می رود و در نخستین فرصت این لایحه جدید 
تبدیل به قانون شود، در مورد 4 حوزه در امر مبارزه با 
مواد مخدر اظهارداشت: نخستین حوزه مقابله است که 
جلوگیری از ورود مواد مخدر یک قسمت آن محسوب 

می شود و در این راه 4 هزار شهید تقدیم شده است.
وی با بیان اینکه حوزه بعدی پیشگیری است، گفت: 
این برداشت است که باید تلاش کنیم مواد مخدر نباشد 
تا کسی مصرف نکند این حرف درست و وظیفه ما است 
اما به تنهایی کافی نیست و باید اقدامات دیگری نیز 
انجام شود و قبول داریم که در حوزه پیشگیری مقداری 
غفلت کردیم. براساس پژوهشی که انجام شده بیش 
اعتیاد می رفتند  به سمت  از کسانی که  از 30 درصد 
قدرت نه گفتن نداشتند و بیش از 30 درصد هم گفتند 
فکر نمی کردیم که با چندبار مصرف معتاد شویم اما 
اگر پیشگیری و آموزش باشد این موارد رخ نمی دهد 

یا کمتر می شود.
مومنی با بیان اینکه حوزه سوم درمان است، عنوان کرد: 
پیشگیری مهم است اما درمان اعتیاد هم مهم است و 
باید در این حوزه نیز اقداماتی انجام شود و در نهایت حوزه 
چهارم توانمندسازی و بازگشت به جامعه است که اگر این 
حوزه نباشد باید مکرر معتادان را به مراکز ببریم و هزینه 

کنیم اما دوباره به اعتیاد برمی گردند.
وی با بیان اینکه مقابله با معتاد متجاهر اولویت کوتاه 
مدت است که باید حل کنیم، گفت: در تمام جلسات 
آسیب های اجتماعی در محضر رهبری بر این اولویت 

کوتاه مدت تاکید می شد و در ادامه تاکید بر اولویت های 
تاکید  بود.  پیشگیری  مدت  طولانی  و  دنباله دار 
رئیس جمهور هم همواره رفع اعتیاد است، قانون بستری 
است که تمام اقدامات در این فضا انجام می شود اما 
قانون ما روزآمدی ندارد که نیاز است قانون به روز باشد 
تا هم تسهیل کننده برای متولیان و هم بازدارنده برای 

خلافکاران شود.
دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه اصلاح 
قانون مبارزه با مواد مخدر در دستور کار است، بیان کرد:  
قانون جامعی پیش بینی شده که به زودی به مجلس 
می رود و امیدواریم در نخستین فرصت این لایحه جدید 
تبدیل به قانون شود؛ اگر این رخ دهد مسیر پیش رو باز 

و روشن می شود. 
مومنی درباره درخواست مسئولان استان برای اردوگاه ماده 
42 گفت: 7 اردوگاه به تصویب شورای عالی امنیت ملی 

رسیده و دولت تامین اعتبار می کند، اردوگاه 
ماده 42 باید ابتدا به تصویب برسد و 
تعجب می کنم که چرا استان فارس 
در شمار این اردوگاه ها نیست که در 
این راستا قول پیگیری و تصویب آن 
را می دهم و از سال 1401 می توانیم  

برای آن اعتبار بگذاریم.
مبارزه  ستاد  دبیرکل 
مخدر  مواد  با 
استان فارس درباره 
دستگاه ایکس ری 

ایستگاه های  و 
بازرسی نیز که 

مورد خواسته فرماندهی نیروی انتظامی استان فارس بود، 
گفت: حتما کمک می کنیم اما برای سال آینده محقق 

می شود.
مومنی با بیان اینکه باید اجتماعی کردن را از حالت شعار 
بیرون بیاوریم و به فعلیت برسانیم، افزود: باید بستر 
حضور مردم و خیرین را فراهم کنیم چراکه بدون حضور 
مردم نمی توانیم کار را پیش ببریم. خیرین در ساخت 
مدرسه و مساجد و مراکز درمانی فعالیت خوبی دارند اما 
برای ساماندهی مواد مخدر این ظرفیت مغفول مانده که 

باید بیشتر شود.
وی با بیان اینکه طرح یاریگران زندگی نیز برای پیشگیری 
تصویب شده است، افزود: اگر یک پروژه و طرح دقیق 
باشد  نیاز  اعتباری  هر  بیاورید  پیشگیری  حوزه  در 
در  شده  مطرح  مطالبات  می دهیم.  قرار  فارس  برای 
حوزه خودرو انجام می شود اما برای واگذاری برخی از 
محدودیت های قانونی داریم با این حال براساس قانون 
100 دستگاه امسال و 100 دستگاه نیز سال آینده به استان 
فارس اختصاص پیدا می کند. وی همچنین عنوان کرد: 
یک میلیارد تومان نیز برای امحا و شناسایی اختصاص 
داده می شود که بخشی به نیروی انتظامی و بخشی 
می گیرد. تعلق  بسیج  به 

هم  تومان  میلیارد  یک 
فرهنگی  کارهای  برای 
می شود  داده  اختصاص 
تومان  میلیارد  یک  با  که 
استانداری فارس در مجموع 
میلیارد   2 به 

تومان برسد.

»دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر« مطرح کرد:

قانون جامعی برای مبارزه با مواد مخدر تدوین شد

همدانگیلان خوزستان

»محمد اسلامی« -رئیس سازمان انرژی اتمی کشور- از تولید ۱۰ هزار مگاوات برق در 
کشور از طریق انرژی هسته ای در سال آینده خبر داد و گفت: تولید ۱۰ هزار مگاوات در 

بودجه ۱۴۰۱ در نظر گرفته شد که در کمیسیون تلفیق تایید شده است.
این موضوع را معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی کشور در حاشیه دیدار 
با خانواده شهید صالح پورحمزاوی در آبادان مطرح کرد. او می گوید: توسعه ظرفیت های 
تولید برق در نیروگاه های اتمی یکی از اهداف دولت سیزدهم است که سایت دارخوین 
یکی از سایت های مد نظر در این خصوص است تا از این طریق  بتوانیم کمبود برق 
کشور را جبران نماییم. همچنین معاون رئیس جمهور از الزام استفاده از نیروی انرژی 
هسته ای برای کاهش اثرات گازهای گلخانه ای به لحاظ اخلاقی و تکلیف شرعی خبر 
داد. اسلامی گفت: در چند سال گذشته استفاده از نیروگاه برق اتمی بوشهر باعث صرفه 
جویی ۸۰ میلیون بشکه نفت شده و  تولید برق از نیروگاه های اتمی کمک شایانی به 

کمبود برق در کشور کرده است.
گفتنی است؛ معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی دوشنبه به استان 
خوزستان سفر کرد و از سایت اتمی دارخوین شادگان بازدید کرد. بر اساس هدف 
گذاری ها و تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی، تولید ۱۰ هزار مگاوات برق هسته ای به 

سازمان انرژی اتمی ابلاغ شد. برنامه تولید ۱۰ هزار مگاواتی حدودا ۱۵ ساله است.

»اسدالله عباسی« - استاندار گیلان- روز گذشته در جلسه برنامه ریزی سفر هیأت 
دولت به استان گیلان اظهار داشت: از این سفر استانی رئیس جمهور و هیأت 

دولت به گیلان دستاوردهای خوبی نصیب استان می شود.
نماینده عالی دولت در استان گیلان حضور وزرای دولت در شهرستان های استان 
برای رصد و بررسی مشکلات را مورد اشاره قرار داد و افزود: وزرا با حضور در 
شهرستان ها موضوعات شهرستانی و مسائل استانی را به رئیس جمهور گزارش 
می دهند. وی با اشاره به سفر عصر روز سه شنبه وزیر راه و شهرسازی به گیلان 
برای کلنگ زنی احداث پل مرزی آستارا گفت: با احداث این پل ظرفیت عبور به دو 
برابر افزایش پیدا می کند زیرا ظرفیت عبور از مرز منجر به توقف کامیون ها و ایجاد 

صف طولانی برای رانندگان می شود.  
گفتنی است؛ این جلسه برنامه ریزی سفر هیأت دولت به گیلان پیش ازظهر 
سه شنبه با حضور مسئولان نهاد ریاست جمهوری، فرمانداران و شماری از 
مدیران دستگاه های اجرایی استان گیلان برگزار شد. در این نشست هریک 
از فرمانداران و مدیران دستگاه های اجرایی استان از اقدامات انجام شده در 
شهرستان خود و پیش بینی های لازم برای سفر رئیس جمهور به استان گیلان 

گزارشی را ارائه کردند.

»شهاب جنابی« - مشاور وزیر صمت - در آیین معارفه و تکریم روسای جدید و قدیم 
سازمان صمت استان همدان، از تهیه و تدوین طرح آمایش خبر داد و اظهار داشت: 
این طرح را با کمک استانداران، فرمانداران و نمایندگان مجلس پیش خواهیم برد 
و در این راستا از دانش جامعه علمی، صاحب نظران و نخبگان هر منطقه استفاده 

می کنیم. 
وی با بیان اینکه طرح مذکور تا پایان سال به یک اجماع نسبی خواهد رسید، افزود: 
حاصل این آمایش سرزمینی یک برنامه سودمند برای استفاده بهینه از ظرفیت استان ها 

است و بی تردید نقشه راهی برای توسعه اقتصادی هر منطقه خواهد بود.
جنابی از ارائه گزارش عملکرد سه ماهه وزیر صمت به مردم خبر داد و افزود: اطلاع 
رسانی و گزارش دهی اقدامات و خدمات ارائه شده از تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
است که باید به صورت واقع بینانه و مستمر انجام شود. مشاور وزیر صمت از روسای 
سازمان های صمت در استانها نیز خواست آگاهی بخشی به مردم را جزو اولویت های 

خود قرار داده و ارتباط با رسانه ها را تقویت کنند. 
او دغدغه و مسائل تولیدکنندگان، صادرکنندگان و تمام فعالان اقتصادی را دغدغه 
مدیران وزارت صنعت، معدن و تجارت در سراسر کشور دانست و تصریح کرد: باید حلال 

و گره گشای مشکلات این افراد باشیم که در جبهه اقتصادی می جنگند. 

رئیس جمهور جمعه به استان
 گیلان سفر می کند

طرح آمایش سرزمینی تا پایان سال 
به نتیجه می رسد

تولید ۱۰ هزار مگاوات برق در کشور از 
طریق انرژی هسته ای

آذربایجان غربی

»جانشین فرمانده انتظامی استان 
آذربایجان غربی« خبر داد:

باند قاچاق اسلحه غیرمجاز
 در ارومیه منهدم شد

»سرهنگ ایرج حسن خانی« -جانشین فرمانده انتظامی استان 
آذربایجان غربی- از انهدام باند قاچاق سلاح و کشف 15 قبضه 
سلاح جنگي و شکاری غیر مجاز در شهرستان ارومیه، خبر داد و 
گفت: در پی کسب خبری مبنی بر فعالیت افرادی در زمینه قاچاق 
و فروش سلاح در سطح شهرستان ارومیه رسیدگی به موضوع به 
صورت ویژه در دستور کار ماموران پليس امنيت عمومي انتظامی 
استان قرار گرفت. وی می گوید: ماموران پلیس امنیت عمومی 
با اشراف اطلاعاتی و با انجام اقدامات فنی پلیسی در نهایت 
موفق شدند همه اعضای این باند را شناسایی و پس از کسب 
مجوز قضائی؛ در یک عملیات ضربتی در ورودی شهر خودروهای 
قاچاقچیان را توقیف کنند.  به گفته جانشین فرمانده انتظامی 
آذربایجان غربی در بازرسی انجام شده از خودروهای   متهمان؛ 14 
قبضه سلاح شکاری غیر مجاز و 1 قبضه کلت جنگی کشف شد 
که در این راستا4 متهم دستگیر و 2 دستگاه پژو و پراید توقیف 
و جهت سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی شدند. سرهنگ 
حسن خانی در پایان گفت: پليس به طور جدی با عاملان فروش 
سلاح غير مجاز برخورد خواهد کرد و از شهروندان خواست  تا در 
صورت اطلاع از اينگونه موارد  موضوع را با پليس از طريق سامانه 

110 در ميان بگذارند.
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فرهنگی

جشنواره

»مرکز اطلاع رسانی روابط عمومی جشنواره فیلم فجر« اعلام 
کرد: عناوین سه نکوداشت دیگر هنرمندان فقید در »نقش 
ماندگار« )بخش فرهنگی چهلمین جشنواره فیلم فجر( 
اعلام شد. نشست های نکوداشت سینماگران فقید با نام 
»نقش ماندگار« ]بخش فرهنگی چهلمین جشنواره فیلم 
فجر[ به میزبانی دکتر امیرحسن ندایی )فیلمساز و عضو 
هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس( در روزهای برپایی 
جشنواره برگزار خواهد شد و علاوه بر نشست  نکوداشت 
»خسرو سینایی« با سخنرانی شاهین فرهت و نشست 
نکوداشت »اکبر عالمی« با سخنرانی شهاب الدین عادل و 
سیف اله صمدیان، برپایی سه نشست دیگر نیز در این بخش 

پیش بینی شده است.
پرتوی«  »کامبوزیا  نکوداشت  نشست ها،  این  از  یکی  در 
)فیلمنامه نویس و کارگردان( با سخنرانی »جابر قاسمعلی« 
با موضوع »فیلمنامه و سبک بیانی نویسنده« برگزار خواهد 
و  )نویسنده  رحیمی پور«  »رحیم  نکوداشت  نشست  شد. 
کارگردان( نیز در روزهای جشنواره با سخنرانی هوشنگ 

توکلی )بازیگر و کارگردان سینما و تئاتر( با موضوع »دغدغه 
یک فیلمساز عدالتخواه« برگزار خواهد شد.

پنجمین نشست نکوداشت بخش فرهنگی جشنواره چهلم 
به »فرشته طائرپور« )تهیه کننده سینما( اختصاص خواهد 
داشت و منوچهر شاهسواری )تهیه کننده و مدیرعامل خانه 
سینما( در این نشست با محوریت »تولید در سینمای 

کودک و نوجوان« سخنرانی خواهد کرد. این نشست ها، در 
جریان چهلمین جشنواره فیلم فجر در سالن همایش های 

برج میلاد برگزار خواهد شد.
چهلمین  فیلم های  مردمی  سینماهای  فروشی  بلیت 
جشنواره فیلم  فجر به صورت آنلاین از ساعت 10 صبح روز 
چهارشنبه 6 بهمن آغاز می شود. علاقمندان می توانند با 
مراجعه به یکی از سامانه های بلیت فروشی »ایران تیک«، 
»سینماتیکت« و »گیشه هفت« برای تهیه بلیت فیلم های 
جشنواره اقدام کنند. بلیت  فروشی چهلمین جشنواره فیلم 
فجر برای مخاطبان مردمی در سراسر کشور تا 22 بهمن ماه 
در سامانه های آنلاین فروش بلیت مشروط به تکمیل نبودن 

ظرفیت سالن های سینما ادامه خواهد داشت.
گفتنی است هر فرد با یک شماره تلفن همراه می تواند 
از هر 22 فیلم بخش مسابقه سینمای ایران، تا سقف 2 
بلیت تهیه نماید. چهلمین جشنواره فیلم فجر در دو بخش 
فرهنگی و رقابتی از 12 تا 22 بهمن به دبیری مسعود 

نقاش زاده برگزار خواهد شد.

پیتر دینکلیج بازیگر سریال پر طرفدار »بازی تاج و تخت« 
را  کوتوله«  هفت  و  برفی  »سفید  اکشن  لایو  ساخت 
مورد انتقاد قرار داد. دیزنی قرار است نسخه لایو اکشن 
انیمیشن »سفید برفی و هفت کوتوله« را بازسازی کند. 
همه از ایده بازسازی »سفید برفی« خیلی هیجان زده 
نیستند، به ویژه پیتر دینکلیج بازیگر سریال »بازی تاج 

و تخت« که در یک برنامه از بازسازی »سفید برفی« که 
تصویری منفی از کوتاه  قامتان نمایش می دهد، انتقاد 

کرد. 
دینکلیج در این رابطه گفت: »ریاکاری های زیادی در جریان 
است.به معنای واقعی و به صورت آشکاربه هیچ کس 
توهین نمی شود، اما زمانی که آنها برای انتخاب یک بازیگر 

لاتین به عنوان سفید برفی تا این اندازه به خودشان مغرور 
شدند و احساس کردند کار مهم و قابل توجهی انجام دادند، 

کمی متعجب و شوکه شدم.
شما در یک جنبه پیشرو عمل می کنید و در عین حال با 
روایت داستان هفت کوتوله ای که در غار زندگی می کنند، 

به عقب گام برمی دارید.«

»مرکز اطلاع رسانی روابط عمومی جشنواره فیلم فجر« اعلام کرد:

از اعلام عناوین سه نکوداشت تا آغاز بلیت فروشی فیلم فجر از چهارشنبه

فوتی های اومیکرون در کشور به 10 نفر رسید
 روز گذشته، سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در توئیتی 
ضمن اعلام فوت یک نفر در استان البرز بر اثر ابتلا به اومیکرون، مجموع شمار فوتی سویه جدید کرونا در 

کشور را ۱۰ نفر اعلام کرد.

میراث فرهنگیسینما و تئاتر سینمای جهان

اتحادیه تهیه کنندگان فیلم و تلویزیون آمریکا از تمدید شیوه نامه های کرونایی در 
تولیدات هالیوودی خبر داد. براساس این اطلاعیه، محدودیت های کرونایی از جمله 
اجباری بودن واکسیناسیون، استفاده از ماسک و قرنطینه عوامل تا ۱۳ فوریه )۲۴ بهمن( 

ادامه خواهد داشت.
شیوه نامه های کرونایی هالیوود از ماه ژوئیه سال گذشته میلادی )تیر- مرداد ۱۴۰۰( اعمال 
شدند. این شیوه نامه ها در ابتدا قرار بود تا ۳۰ سپتامبر )۸ مهر ۱۴۰۰( ادامه پیدا کنند اما 
با توجه به بالا بودن آمار ابتلا به کرونا در آمریکا تا ۱۵ ژانویه )۲۵ دی( تمدید شدند و حالا 
یک ماه دیگر نیز ادامه خواهند داشت. همچنین از آنجایی که آمار مبتلایان به کرونا در 
آمریکا هنوز به طرز نگران کننده ای بالاست احتمال تمدید دوباره این محدودیت ها وجود 
دارد.    مجموعه شیوه نامه های کرونایی که هم اکنون در هالیوود اجرا می شود، نتیجه 
رایزنی های اتحادیه تهیه کنندگان فیلم و تلویزیون آمریکا که نماینده استودیوهای بزرگ 

فیلمسازی است با دیگر اتحادیه های مهم حوزه سرگرمی است. 
ویروس کرونا اواسط ماه دسامبر )۲۴ آذر( در شهر ووهان در استان هوبی چین گزارش 
شد. ابتدا از این بیماری به عنوان ذات الریه نام برده می شد اما کمیسیون ملی بهداشت 
چین در ۳۰ دسامبر سال ۲۰۱۹ )۹ دی ماه ۹۸( به صورت رسمی شیوع این ویروس را 

در چین اعلام کرد.

در مطلبی که »ان تامپسون«، »اریک کوهن« و »دیوید ارلیش« نویسندگان سینمایی 
نشریه ایندی وایر منتشر کرده اند، به شانس های اصلی کسب نامزدی در شاخه بهترین فیلم 
بین المللی پرداخته و فیلم های »ماشین منو بران« ساخته »ریوسوکه هاماگوچی« )ژاپن(، 
انیمیشن »فرار« ساخته »جوناس پوهر راسموسن« )دانمارک(، »دست خدا« به کارگردانی 
»پائولو سورنتینو« )ایتالیا(، »قهرمان« از اصغر فرهادی )ایران( و »بدترین آدم دنیا« به کارگردانی 
»یوآخیم تریه« )نروژ( به عنوان ۵ شانس اصلی کسب نامزدی در این شاخه معرفی شده اند.  
فیلم »ماشین منو بران« نماینده ژاپن در اسکار ۲۰۲۲ هم اکنون به عنوان شانس اصلی این 
شاخه محسوب می شود که توجهات زیاد را از سوی انجمن های منتقدان سینمایی در آمریکا 
کسب کرده و بسیاری بر این باروند این فیلم می تواند اتفاق تاریخی که فیلم »انَگل« در سال 
۲۰۲۰ رقم زد را تکرار کند اما باید به خاطر داشته باشیم اعضای رای دهنده آکادمی اسکار منتقد 
نیستند.  »قهرمان« نماینده سینمای ایران در نود و چهارمین دوره جوایز سینمایی اسکار در 
این مطلب شانس چهارم کسب نامزدی معرفی شده و فرهادی و سینمای ایران این فرصت 
را تا سومین جایزه اسکار خارجی را به نام خود ثبت کند. فیلم فرهادی از ۷ ژانویه به صورت 
محدود و از ۲۱ ژانویه به صورت عمومی در سینماهای آمریکا و همزمان در سامانه نمایش 
آنلاین آمازون عرضه شده است و کمپانی آمازون پخش کننده این فیلم در آمریکا در تلاش 

است این شانس این فیلم برای اسکار امسال افزایش دهد. 

معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی گفت: امسال نمایشگاه ملی صنایع دستی، 
نهم بهمن با حضور هنرمندان ۳۱ استان برگزار می شود. وی گفت: طی دو سال اخیر 
به دلیل کرونا نمایشگاه ملی صنایع دستی برگزار نشد و آسیب های جدی به فعالان 

این حوزه وارد شد.
مقرر بود نمایشگاه صنایع دستی، در هفته آخر مهر امسال برگزار شود؛ ولی به دلیل اینکه 
واکسیناسیون خیلی شدت نگرفته بود برگزار نشد و به ٩ بهمن و مدت چهار روز موکول 
شد. به گفته محمودیان، این نمایشگاه با حضور 31 استان برگزار خواهد شد. فضاهایی 
که در اختیار صنعتگران و هنرمندان قرار خواهد گرفت، در سه حوزه صنایع دستی، 
گردشگری و فرهنگی خواهد بود. همچنین حمایت از مناطق کم برخوردار و محروم در 
دستور کار است و 12 استان در این حوزه حضور خواهند داشت و دستاورد های خود را 

در معرض دید علاقه مندان می گذارند.
به جهت نشان دادن توانمندی ها برای برگزاری این نمایشگاه و به منظور تبلیغ 
بیشتر صنایع دستی، نمایشگاه  صنایع دستی و گردشگری امسال ادغام شدند. سه 
محور حمایتی از جمله شهر های جهانی، استان های کم برخوردار و سالن نام آوران 
و پیشکسوتان، از جمله مهمترین بخش های مورد توجه در نمایشگاه صنایع دستی 

امسال است.

۵ فیلمی که در یک قدمی 
اسکار خارجی هستند

هنرمندان ٣١ استان کشور در نمایشگاه 
ملی صنایع دستی حضور دارند

سایه سنگین کرونا بر سر 
تولیدات هالیوودی

گزارش 

در حراجی ساتبیز و موزه لوور پاریس؛
آثار »لوور« زیر ذره بین اصالت

اصالت آثاری که موزه لوور در دوران جنگ جهانی دوم خریداری 
کرده است، مورد بررسی قرار می گیرد. حراجی ساتبیز و موزه لوور 
پاریس برای تایید اصالت آثاری که این موزه فرانسوی از سال 
۱۹۳۳ تا ۱۹۴۵ میلادی خریداری کرده است، همکاری می کنند.

موزه لوور در بیانیه ای با اشاره به این تفاهم نامه که ۳ سال اعتبار 
دارد، گفت: این پروژه می تواند به بازگشت برخی آثار به کشورهای 
مبدا، دیجیتالیزه شدن مجموعه ها، برگزاری سمینار و مطالعات 

مختلف بینجامد.
به نقل از مقامات موزه لوور، ساتبیز اولین حراج خانه بین المللی 
بود که یک دپارتمان را به بررسی اصالت آثار و بازگشت آثار 
مسروقه به کشورهای مبدا اختصاص داد. محققانِ این دپارتمان 
که در سال ۱۹۹۷ آغاز به کار کرد، در این پروژه با متولیان لوور 

همکاری می کنند.
موزه لوور سال گذشته یک بانک داده برخط از ۴۸۵ هزار شیء 
از مجموعه خود راه اندازی کرد. در این پایگاه بیش از یک هزارو 
۷۰۰ اثر وجود دارند که بعد از جنگ جهانی دوم از آلمان به دست 
آمدند اما هیچگاه به فرزندان صاحبان اصلیشان بازگردانده نشدند. 
 Musées Nationaux این گروه از آثار در بانک داده لوور در دسته
Récupération قرار دارند به این معنا که به فرانسه تعلق نداشته 

و نزد موزه های ملی این کشور امانت هستند.  

انتقادِ پیتر دینکلیج حاشیه ساخت؛

تصمیمی که ستاره »بازی تاج و تخت« را عصبانی کرد

خبر
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ورزشی
برف و کولاک ترکیه بازی رقبای ایران را تحت تاثیر قرارداد

برف و کولاک در ترکیه باعث شده تا مهدی طارمی ستاره تیم ملی کشورمان در این کشور گیر کند. وی تا به این 
لحظه نتوانسته پروازی پیدا کند تا به تهران بیاید و به اردوی تیم ملی قبل از بازی پنجشنبه مقابل عراق ملحق 
شود. به نظر می رسد این کولاک در ترکیه بازی تیم ملی کره جنوبی با لبنان همگروهان ایران در مسابقات 

انتخابی جام جهانی 2022 را نیز تحت شعاع قرار داده است.

دیدگاه

»الله کرم« و »سجاد استکی«؛ 

برادرانی با شلیک های طلایی 
 11 استکی«  »الله کرم 
نیمه نهایی  در  پیش  سال 
بازی های آسیایی گوانگژو، 
در آخرین ثانیه های بازی، با 
یک شلیک تماشایی دروازه 
ژاپن را تسخیر کرد تا ایران 
جشن صعود به نیمه نهایی 
آن رقابت ها را بگیرد و شور 
و هیجان شوت هوشمندانه 
الله کرم تا مدت ها تنور هندبال را در کشور داغ نگه داشته بود 
تا اینکه چند روز پیش هم برادرش »سجاد«، در یک حرکت 
زیبا و البته مشابه، با شوتی دیدنی تیم ملی هندبال کویت را 

تسلیم کرد تا تیم ملی هندبال ایران جهانی شود.
بدون شک، برادران استکی برای هندبال ایران زحمات زیادی 
کشیده اند و عناوین بسیاری را مانندِ نایب قهرمانی بازی های 
آسیایی گوانگژو برای کلکسیون افتخارات خود و هندبال 
هندبالیست های  جزو  اتفاقا  و  آورده اند  ارمغان  به  ایران 
محبوب، کم ادعا و بدون حاشیه هندبال ایران هم هستند. 
گرچه الله کرم قبل از این بازی های جام  ملت های آسیا، از 
ادامه  را  برادرش  راه  اما سجاد  تیم ملی خداحافظی کرد، 
می دهد و شلیکِ هوشمندانه وی، در سه ثانیه مانده به 
پایان بازی با کویت و گل پیروزی بخش او، سند صعود 
هندبال ملی را به نیمه نهایی امضا کرد و مهمتر از همه با 
شلیک سجاد، هندبال ایران بعد از سال 2015 دوباره جهانی 

شد.
رییس  پاکدل  علیرضا  و  هندبال  فدراسیون  که  تغییراتی 
جوانِ آن، بوجود آورده، با استفاده از تمام توان و پتانسیل 
پیشکسوتان،  جمعی،  خرد  از  استفاده  بخصوص  موجود 
اتحاد و دوستی که در بین خانواده هندبال به وجود آورده، 
ثمره اش احیای دوباره هندبال است که امیدواریم با مربی 
خارجی و این بازیکنان مستعد و بسیار باانگیزه راه ورود 
به بازی های آسیایی 2022 را هموار کنیم و مهمتر از همه 

بتوانیم روی سکوی بازی های آسیایی قرار گیریم.
هندبال ایران با وجود این استعدادهای فوق العاده زمینه 
خوبی برای جهانی شدن دارد، همان طور که تعداد زیادی از 
دختران و پسران هندبال ایران هم اکنون در لیگ های معتبر 
اروپا بازی می کنند، ضرورت دارد با تزریق سرمایه خوب و 
جذب اسپانسرها و توجه به مناطق هندبال خیز ایران مانند 
سبزوار، کازرون، خرم آباد، تبریز، اصفهان، مازندران و اغلب 
نقاط ایران استعدادهای بالقوه را به فعل تبدیل کنیم و 
در کنار آن با ثبات مدیریت در راس فدراسیون به جهانی 
شدن و رفتن به سمت سکوهای جهانی فکر کنیم و این 
مهم شدنی است. وقتی بحرین و ژاپن به جمع برترین های 
المپیک می آیند، چرا ایران نباید جزو برترین های المپیک 
باشد، امیدواریم مسابقات عربستان زمینه و سکوی رشد 

همه جانبه هندبال ایران باشد.
شایان ذکر است؛ تیم ملی ایران در سومین بازی مرحله دوم 
هندبال قهرمانی آسیا روز چهارشنبه ساعت 16 به مصاف 
بحرین چند ملیتی می رود ولی صعود هر دو تیم به دور 

نیمه نهایی قطعی شده است.

توپ و تور

است،  شده  بلامانع  بازنشستگان  بکارگیری  که  حال 
ایران چه کسی  امور سازمان لیگ والیبال  اداره  برای 
بهتر از »ناصر پورعلیفرد« که هم والیبالی است و هم 
مدیری لایق که سابقه بازیگری در والیبال، مدیریت در 
ادارات کل ورزش و جوانان و فدراسیون های ورزشی را 

در کارنامه مدیریتی اش دارد؟
ایران  متأسفانه سوءمدیریت در سازمان لیگ والیبال 
طی دو سال اخیر بیداد کرده و افرادی که برای پرکردن 
برای  که  دوستانی  و  آمدند  نداشتند،  که  رزومه ای 
فدراسیون  رئیس  انتخاب  مجمع  در  راُی  جمع آوری 
نقش داشتند، پا به این فدراسیون گذاشتند که همگی 
مثل موتور گازی تنها پرسروصدا بودند، ولی در مدیریت 

و تصمیم گیری جز صفر چیزی عایدِ والیبال نکردند!
تا بحال ۲ دقیقه  حتی به جراُت می توان گفت بعضاً 
نداشتند و  والیبال سرو کار  با  هم در تمام عمرشان 
بيگانه بودند، حتی از نزدیک مسابقات قهرمانی کشور 
و یا لیگ برتر را هم تماشا نکرده بودند! اما تا دلتان 
بخواهد مدعی مدیریت و فهم و درک بیشتری نسبت 

به پیشکسوتان استخوان خرد کرده والیبال دارند.
متاُسفانه فدراسیون والیبال نیز بدنبال چنین افرادی 
و  نداشته  والیبال  زمینه  در  اطلاعاتی  که  است  بوده 
مطیع بی چون و چرای آقای داورزنی رئیس فدراسیون 
باشند تا این رئیس خودخواه و خودشیفته بتواند بر 
عمل  جامه  خویش  مقاصد  به   و  کند  حکومت  آنها 
بپوشاند. البته در مورد بکارگیری از مربیان شهرستان ها 
نیز فدراسیون کاری کرده  تا مربیان بین المللی و کاردان 
اکثر شهرستان ها مانند گذشته هیچگونه فعالیت و دل 
و دماغی برای پیشرفت و پرورش استعدادها در این 

رشته را نداشته باشند.
مضاف براینکه شیوع ویروس کرونا در دو سال گذشته 
هم بهانه ای شد تا والیبال در شهرستان ها نزول فاحشی 

داشته باشد و واليبال شهرستان ها ازمسابقات استانی 
محروم بمانند و کلًا کار زیربنایی و سازندگی به دست 
فراموشی سپرده شود که بحث خاص خود را دارد و در 

فرصت بعدی بیشتر به آن ها خواهیم پرداخت.
با این تفاسیر به سازمان لیگ می پردازیم که با رفیق 
اکثر  تا  گردیده  باعث  گذشته  سال  دو  در  و...  بازی 
حتی  و  شود  برگزار  زیادی  حاشیه های  با  مسابقات 
در  که  بیانجامد!  تعطیلی  به  کار  و  بماند  نیمه تمام 
لیگ،  سازمان  ضعیف  عملکرد  به  قبلی  گزارش های 
نماینده های  و  ناظرفنی  و  ناظران  داوران،  چینش 
فدراسیون اشاراتی داشتیم و انتقاد کردیم که باتوجه 
به نبود ویدئو چک، اشتباهات داوری چه مشکلاتی را 
به وجود آورده و باعث درگیری.های لفظی و فیزیکی 

شده است!
می شود  شنیده  تمام نشدنی  رویدادهای  این  پی  در 
که بالاخره رئیس فدراسیون هم به این نتیجه رسیده 
که باید تغییراتی در سازمان لیگ به عمل آورد. ابتدا 
نادر انصاری دبیر سازمان را در پست اصلی خود یعنی 
والیبال ساحلی بکار گمارد که صد البته بعنوان ناظر 
ایشان  از  همچنان  نیز  برتر  لیگ  مسابقات  داوری 
و  پیشکسوتان  نظرات  نقطه  اما  می شود.  استفاده 
ملی پوشان سابق نیز در این برهه قابل تامل و تعمق 

است. 
صاحب نام  بازیکن  ساداتی  مجید 

و سابق تیم ملی در این رابطه 
چه  است:  داشته  اظهار 
از آقای ناصر  کسی بهتر 
پورعلیفرد که هم والیبالی 
مدیری  هم  و  بوده 

ناصر  شایسته. 
پورعلیفرد 

سازمان  ریاست  برای  گزینه  شایسته ترین  و  بهترین 
لیگ والیبال در دنیای توپ و تور می باشد.

وی با صحه گذاشتن بر والیبالی بودن آقای پورعلیفرد 
ایران  والیبال  بر  حاکم  فضای  با  ایشان  آشنایی  و 
من  همدوره های  از  یکی  علیفرد  پور  آقای  می گوید: 
از مدیران قبلی و فعلی وزارت ورزش مثل  و خیلی 
آقایان نیک بین، کیومرث هاشمی، دکتر صیدانلو و 
از تحصیل  از دیگر مدیران است که  رغبتی و خیلی 
کرده های مرکز آموزش سازمان تربیت بدنی در اواخر 
دهه ۶۰ می باشندکه فلسفه آن تربیت مدیران ورزشی 

بوده است.
کل  اداره  در  مدیریت  سابقه  خود  که  ساداتی  مجید 
تربیت بدنی )ورزش و جوانان( استان آذربایجان غربی 
را در کارنامه دارد می افزاید آقای پورعلیفرد نه تنها عضو 
تیم  والیبال منتخب آذربایجان شرقی بوده است که در 
تیم های سازمان گوشت و صدا و سیما در تهران بازی 

کرده و کاملا یک چهره والیبالی محسوب می شود. 
وی خاطر نشان کرده است: من فکر می کنم پورعلیفزد 
با توجه به سابقه والیبالی و مدیریت در ادارات کل و 
بدنسازی  فدراسیون  در  بویژه  فدراسیون ها  همچنین 
و پرورش اندام، می تواند سازمان لیگ والیبال کشور 
را متحول کند و در آرامش بخشیدن به امر برگزاری 
مسابقات موُثر واقع شود. صد البته تصمیم نهائی در 

این خصوص با آقای  داورزنی است.
پایگاه های  بر ساداتی برخی  شایان ذکر است؛ علاوه 
خبری نیز از احتمال انتخاب ناصر پورعلیفرد بعنوان 

رئیس  سازمان لیگ والیبال خبر دادند.
ناصر  از  که  زیادی  شناخت  به  باتوجه  نیز  نگارنده 
پورعلیفرد دارد، که سال ها در تیم های آذربایجان شرقی 
و مدیریت در اداره کل ورزش و جوانان اردبیل 
و ریاست در فدراسیون بدنسازی، پرورش 
کارنامه  در  را  پاورلیفتینگ  و  اندام 
باور  این  بر  دارد،  خود  درخشان 
پورعلیفرد  حضور  که  دارد  یقین 
در سازمان لیگ  والیبال کشور 
می تواند از حواشی مسابقات 
در  تحولی  و  بکاهد  برتر  لیگ 
لیگ  مسابقات  برگزاری  امر 

بوجود آورد.

تیم ملی فوتسال زنان ایران در چهارمین دیدار خود از مسابقات 
آسیای مرکزی به پیروزی رسید. در ادامه رقابت های فوتسال 
آسیای مرکزی موسوم به کافا تیم ملی ایران روز سه شنبه مقابل 
قرقیزستان به میدان رفت و با پنج گل به برتری رسید. در این 
مسابقه سحر پاپی، فاطمه رحمتی، نسترن مقیمی، فرشته کریمی 
و سارا شیربیگی برای ایران گل زنی کردند. ایران روز دوشنبه و در 
دور رفت مسابقات قرقیزستان را با ۱۰ گل شکست داد. پیش از این 
هم مقابل ازبکستان و تاجیکستان به برتری رسیده بود و پنج شنبه، 

۷ بهمن ماه در ادامه رقابت های دور برگشت به مصاف ازبکستان 
می روند. این اولین تورنمنت ایران بعد از حدود دو سال تعطیلی 
است. آخرین باری که ایران در تورنمنتی بین المللی شرکت کرد 
اردیبهشت ماه ۱۳۹۸ بود که به روسیه اعزام شد. سحر پاپی، فاطمه 
پاپی، طاهره مهدی پور، اعظام آخوندی، مهسا علی مددی، فاطمه 
رحمتی، فرشته خسروی، سحر زمانی، فرشته کریمی، فرزانه توسلی، 
سارا شیربیگی، نسترن مقیمی و نسا احدی بازیکنان ایران در این 

تورنمنت هستند که هدایت آنها را فروزان سلیمانی بر عهده دارد.

حال که تغییرات در سازمان لیگ والیبال اجتناب ناپذیر است؛

چه کسی بهتر از »پورعلیفــرد«؟

پیروزی در گام چهارم؛

قرقیزستان برابر »دختران ایران« دبل شد

سالنی بازها

حال که بکارگیری بازنشستگان بلامانع شده است، برای اداره امور سازمان لیگ والیبال 
ایران چه کسی بهتر از »ناصر پورعلیفرد« که هم والیبالی است و هم مدیری لایق که سابقه 

بازیگری در والیبال، مدیریت در ادارات کل ورزش و جوانان و فدراسیون های ورزشی را در کارنامه 
مدیریتی اش دارد؟

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی
تذکر کمیسیون اخلاق ورزش کشور به فدراسیون فوتبال؛ به رفتار غیراخلاقی ملی پوش رسیدگی کنید
 کمیسیون اخلاق ورزش کشور اعلام کرد: حسب مصوبه روز دوشنبه ۴ بهمن، کمیسیون اخلاق ورزش کشور 
مبنی بر عدم رسیدگی به هنگام به رفتار ملی پوش فوتبال کشور، روز سه شنبه مورخ 1400/11/5 دبیرخانه کمیسیون 
اخلاق در مکاتبه ای با رئیس فدراسیون فوتبال ضمن اعتراض به این موضوع، خواستار رسیدگی و واکنش مناسب 

به انتظارات جامعه اخلاق مدار ورزش کشور شد.

با حکم »رئیس کمیته ملی المپیک«؛
برخی مسئولین کادر سرپرستی 
کاروان ایران به بازیهای آسیایی 

انتخاب شدند
»روابط عمومی کمیته ملی المپیک« در خبری نوشت: با 
حکم رئیس کمیته ملی المپیک، مسئولین کمیته های 
رسانه، بین الملل، تدارکات و پشتیبانی و فرهنگی کاروان 

ایران در بازی های آسیایی هانگژو 2022 انتخاب شدند.
به منظور حضوری موفق در بازیهای آسیایی هانگژو چین 2022، 
روسای کمیته های روابط عمومی، بین الملل، تدارکات و 
پشتیبانی و فرهنگی کاروان ایران در بزرگ ترین رویداد ورزشی 
قاره کهن با حکم دکتر صالحی امیری رئیس کمیته ملی 
المپیک انتخاب شدند. بر این اساس محمود عبدالهی مسئول 
کمیته رسانه ها، فرید فتاحیان مسئول کمیته بین الملل، 
عبدالحسین ضمیری مسئول کمیته تدارکات و پشتیبانی و 
سید محسن میر به عنوان مسئول فرهنگی کاروان ایران در 
بازی های آسیایی هانگژو انتخاب شدند. لازم به توضیح است 
نوزدهمین دوره بازیهای آسیایی به میزبانی هانگژو چین از 

1٩ شهریور لغایت 3 مهر 1401 برگزار خواهد شد.

نشست هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک 
برگزار شد؛

تکلیف برگزاری انتخابات به هفته 
آینده کشیده شد

نشست هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک روز سه شنبه در 
محل این کمیته برگزار شد. »کیکاووس سعیدی« -دبیرکل 
کمیته  انتخابات  تعویق  درخصوص  المپیک-  ملی  کمیته 
گفت: بحث تعویق انتخابات مطرح نشد. بحث های سازنده ای 
مطرح شد و یکایک اعضا با حضور کارشناسان نظرات خود را 
بیان کردند. تبصره 2 ماده 6 اساسنامه ابهام داشت وبه بحث 
گذاشته شد. ایرادی مطرح شد که چرا زودتر به این موضوع 
نپرداختیم. فرایند تصویب اساسنامه جدید از ابتدا تا پایان دو 
تا سه سال طول کشید و مدت کوتاهی است که در هیئت 
دولت تصویب و فیزیک آن به دست ما رسیده است. مکلف 

بودیم فرایند انتخابات را انجام دهیم.
وی تاکید کرد: طبق اساسنامه جدید، نیازمند تدوین آیین نامه 
جدید در انطباق با اساسنامه هستیم. اساسنامه تغییرات 
شکلی و محتوایی داشته است لذا در این راستا باید آیین نامه 
جامعی که در برگیرنده همه نکات فرایند انتخابات است، باشد. 
تلاش ما بر این است انتخابات در اولین فرصت انجام شود اما 
هر نوع تغییری که صورت بگیرد قطعا به اطلاع افکار عمومی 
می رسد. قرار شد هیئت اجرایی یکشنبه هفته بعد جلسه 
فوق العاده برگزار کند و فرآیند تصویب دستور العمل انتخابات 
 IOC را انجام دهد. بعد از آن، دستور العمل انتخابات را برای
ارسال و بعد از آن به مجمع عمومی کمیته ارائه می شود تا 

پس از تصویب زمینه برگزاری انتخابات فراهم شود.
سعیدی در پاسخ به این سوال که صراحتا بگویید آیا همچنان 
تاریخ انتخابات 17 اسفند است یا نه گفت: تلاش ما بر این 
است که در اولین فرصت ممکن انتخابات برگزار شود. تاریخی 
تغییر نکرده فعلا فرایند را آغاز می کنیم. متعهد هستیم تمام 
فرایند برگزاری انتخابات را فراهم کنیم. در مسیر شفافیت و 
قانون حرکت می کنیم و طبق مفاد مسیر را طی می کنیم. 
امروز نقطه نظرات کارشناسان خبره را شنیدیم و اعضای هیئت 
اجرایی نظرات را بیان کردند. اجماع بر این بود شفاف عمل 

کنیم و فرایند قانونی طی شود تا شبهه ای ایجاد نشود.

داستان جلد

در  جوانان«  و  ورزش  وزارت  بانوان  ورزش  »معاون  اخیرا 
خصوص فعالیت رسمی بوکسِ بانوان، آب پاکی را روی 
دست همه ریخت و در اظهار نظری قابل تامل عنوان کرد: 
وزارت  تصمیم  به  مربوط  صرفا  بانوان  بوکس  »راه اندازی 
ورزش یا درخواست خود فدراسیون نیست و باید مجوزهای 
اینکه صلاح نیست جوان ها  خاص تری اخذ شود، ضمن 
منتظر رشته جدیدی باشند و توصیه می کنم ورزشکاران، 
جوانی و توانمندی خود را در رشته های مشابه مصوب محک 

بزنند.«
در ابتدا پیش از هرچیز لازم به یادآوری است که ورزش 
بوکس، رشته ای جدید و نوظهور نبوده و سابقه فعالیت آن 
در ایران به بیش از ۷۰ سال قبل بازمی گردد. از سوی دیگر، 

در اکثر رشته های رزمی)خاصه ورزش های رینگی(، فراگیری 
و تبحر در فنون کاربردی بوکس، از جمله فاکتورهای مهم 
محسوب  رشته  آن  در  پیروزی  کسب  و  موفقیت  برای 

می شود .
همان طور که ملاحظه می کنید، با این اظهارنظر کارشناسی! 

و  متولی  نگاه  از  می شد  تصور  آنچه  از  راحت تر  خیلی 
دقیقا  و  در کشور، مشکل حل شد  بانوان  ورزش  حامی 
به یاد اظهار نظری مشابه توسط یک کارشناس بانوان در 
برنامه تلویزیونی شبکه دو افتادیم که خیلی راحت گفت 
حالا که گوشت و مرغ گران شده، مردم گوشت و مرغ 

نخورند! معادلات دو  مجهولی که جای خود، مسائل چندین 
مجهولی و پیچیده ورزش هم با توجه به حضور مسئولانی 
با این نوع تفکرات که متخصص پاک کردن اصل صورت 
مساله هستند، به سادگی حل شده و اصلا مگر دغدغه ای 

وجود خواهد داشت؟
یک نکته ظریف در اظهار نظر معاون ورزش بانوان وزارت 
به  تصمیم گیری  توپ  انداختن  آن  و  دارد  وجود  ورزش 
زمین دیگری و صدور مجوزهای »خاص تر« است که نام 
صادرکنندگان این نوع مجوزها به صراحت عنوان نشده ولی 
تصمیم گیری  در  ورزش  وزارت  بالادستی  مرجع  مشخصا 

محسوب می شوند.
حالا که این مسئول وزارت ورزش از اختیار ناکافی خود و به 
شکل قابل تعمیم سایر معاونت ها در اتخاذ برخی تصمیمات 
مهم در ورزش کشور سخن گفته و این تصمیمات را به 
ریاست  به  است،  کرده  معطوف  مجوزهایی خاص  صدور 
محترم جمهور پیشنهاد می شود وزارت ورزش را در اسرع 
وقت منحل اعلام کرده تا اهالی ورزش، مسائل و دغدغه های 
خود را مستقیما از طریق بخش هایی پیگیری کنند که از 
قدرت تصمیم گیری اصلی برخوردار هستند تا به این ترتیب 

در زمان کمتر، نتایج لازم حاصل شود. 

فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا در وزارت کشور، از 
احتمال برگزاری مسابقه پیش روی تیم ملی کشورمان 
در مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر با تیم ملی عراق، با 
حضور محدود یا حتی بدون حضور تماشاگران خبر داد. 
محمدحسین سپهر، در پاسخ به پرسش خبرنگاری درباره 
برخی نگرانی ها از حضور تماشاگران در بازی هفتم بهمن تیم 
ملی فوتبال کشورمان مقابل عراق در مقدماتی جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر با توجه به افزایش آمار مبتلایان به کرونا، گفت: 
گزارش های مراکز بهداشتی و درمانی از افزایش ۶ برابری 
بیماران سرپایی در کشور نسبت به هفته گذشته حکایت 
دارد و در چنین شرایطی هرگونه تجمع فرهنگی و ورزشی 
احتمال افزایش شیوع سویه جدید امُیکرون را به دنبال دارد.

فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا در وزارت کشور در 

ادامه به همه دست اندرکاران و مسئولان حوزه های ورزشی، 
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و اصناف و بازار توصیه کرد، 
قویاً از برگزاری هرگونه اجتماع پرهیز کرده و فاصله گذاری های 

اجتماعی در این محیط ها را افزایش دهند.
سپهر تأکید کرد: شیوه نامه های بهداشتی باید با قوت و 
شدت و با نظارت بیشتر همه مدیران و مسئولان اصناف 
و متولیان بخش های مختلف کشور رعایت شود تا در پیک 

آینده بیماری گرفتار مشکلات بیشتر نشویم.
با کرونا در وزارت کشور  قرارگاه عملیاتی مقابله  فرمانده 
گفت: متأسفانه تست کرونای تعداد قابل توجهی از بازیکنان 
باشگاه های بزرگ کشورمان و همچنین همراهان تیم  ملی 
عراق مثبت اعلام شده که جای نگرانی دارد و برای همین 
از عزیزان وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال انتظار داریم که 

رعایت صددرصدی پروتکل های بهداشتی در مسابقه پیش 
روی تیم ملی را مورد توجه قرار دهند.

سپهر بر همین اساس خاطرنشان کرد: ممکن است مسابقه 
پیش روی تیم ملی بدون حضور تماشاگران یا با ظرفیت 

خیلی محدود برگزار شود.
فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا در وزارت کشور یادآور 
شد: مدیریت درست کرونا برای پیشگیری از پیک ششم و 
سویه  خطرناک بعدی، نیازمند رعایت همه ضوابط بهداشتی 
و مساعدت، همراهی و همکاری همه بخش های کشور 

به ویژه در اماکن پُرجمعیت و پُرتردد است.
پیش از این اخباری مبنی بر موافقت با حضور قطعی ۱۰ هزار 
تماشاگر در بازی روز پنجشنبه تیم های ملی فوتبال ایران و 

عراق به شرط تزریق دو دُز واکسن منتشر شده بود.

تراژدی »بانوانِ بوکسور«؛

بی اختیاری وزارت ورزش و حکایت مجوزهای »خاص تر«!

روز سه شنبه نشست شورای استیناف در خصوص بررسی 
پرونده بازیکن گابنی باشگاه گل گهر سیرجان برگزار شد. 
در این جلسه درباره پرونده جنجالی باشگاه گل گهر بحث 
و تبادل نظر شد اما در نهایت مقرر گردید رای نهایی ظرف 

روزهای آینده اعلام شود.
با توجه به حساسیت های پرونده بازیگن گابنی قرار بر 
این شد تحقیقات ادامه پیدا کند. یکی از اعضای شورای 
استیناف )عزیز موسوی( به دلیل مبتلا شدن به ویروس 

کرونا در این جلسه غایب بود. مهدی دادرس با تایید این 
خبر اظهار داشت: »این ماجرا حساس است و نباید حق 
تیمی ضایع شود. به دنبال انجام تحقیقات بیشتر هستیم 

تا رای نهایی را با عدالت صادر کنیم.«
گفتنی است؛ سه دیدار تیم فوتبال گل گهر سیرجان در فصل 
جاری لیگ برتر فوتبال به دلیل استفاده از مهاجم گابنی از 
سوی کمیته انضباطی سه بر صفر به سود حریفان شد اما 

اکنون این رای باید در کمیته استیناف تایید یا لغو شود.

»عضو شورای استیناف« خبر داد:

اعلام رای جنجالی به تاخیر افتاد

»فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا در وزارت کشور« خبر داد:

مسابقه فوتبال ایران و عراق احتمالاً بدون تماشاگر برگزار می شود

سوژه

تیم ملی

حالا که این مسئول وزارت ورزش از اختیار ناکافی خود و به شکل قابل تعمیم سایر معاونت ها در 
اتخاذ برخی تصمیمات مهم در ورزش کشور سخن گفته و این تصمیمات را به صدور مجوزهایی خاص معطوف 

کرده است، به ریاست محترم جمهور پیشنهاد می شود وزارت ورزش را در اسرع وقت منحل اعلام کرده تا اهالی 
ورزش، مسائل و دغدغه های خود را مستقیما از طریق بخش هایی پیگیری کنند که از قدرت تصمیم گیری اصلی 

برخوردار هستند تا به این ترتیب در زمان کمتر، نتایج لازم حاصل شود. 
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کرونا به اردوی تیم ملی فوتبال بانوان رسید
دکتر فریناز فهیمی پور پزشک تیم ملی فوتبال بانوان گفت: با توجه به شیوه نامه های 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، ۷۲ ساعت قبل از هر مسابقه تیم های باید تست PCR بدهند. 
برهمین اساس روز دوشنبه ۴ بهمن ماه از تمام اعضای تیم ملی فوتبال تست کرونا گرفته 
شد که تست ۴ بازیکن ایران مثبت است. ثنا صادقی، نگین زندی، سمانه چهکندی، مرضیه 
نیکخواه و فاطمه علیپور، سرپرست تیم تست شان مثبت اعلام شد و در اتاق های خود 

ایزوله شدند. بقیه بازیکنان در سلامت کامل به سر می برند.

داور استرالیایی، قاضی دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و عراق شد
داوران بازی ایران و عراق از سری مسابقات مرحله نهایی انتخابی جام جهانی در قاره 
آسیا از سوی فیفا معرفی شدند. دیدار تیم های ملی ایران و عراق در حالی روز پنجشنبه 
)هفتم بهمن( برگزار می شود که قضاوت این دیدار بر عهده داوران استرالیایی خواهد بود. 
کریستوفر جیمز بیث داور اول به همراه آنتون شتینین و اشلی وارویک بیکام کمک 
داوران اول و دوم و شاون رابرت ایوانس کمک چهارم قضاوت این بازی را برعهده خواهند 

داشت. همچنین ناظر داوری این بازی عبدالکریم حسونه از اردن است.

حذف دختر تنیسور ایران از مسابقات استرالیا
دور دوم جدول انفرادی تنیس گرنداسلم جوانان استرالیا برگزار شد و نماینده ایران 
نتوانست از این مرحله صعود کند. مشکات الزهرا صفی در رقابت با نفر ۱۲ رنکینگ 
جوانان جهان شکست خورد. نتیجه این دیدار به شرح زیر است: مشکات الزهرا 
صفی ) رنکینگ ۷۴ جوانان جهان( صفر -  سوفیا کاستولاس از بلژیک ) رنکینگ 
۱۲ جوانان جهان( ۲ ) صفر-۶ و ۲-۶(  صفی در دور اول نماینده استرالیا را شکست 

داده بود.

قهرمانی دانشگاه آزاد با برتری مقابل پاس در سوپرلیگ کاراته
در مرحله نیمه نهایی تیم پاس ناجا در دیداری نزدیک با نتیجه 15 بر 13 مقابل  تیم رعد پدفند هوایی 
 WMMF ارتش به برتری رسید و در ادامه دانشگاه آزاد اسلامی با نتیجه 2٩ بر صفر از سد تیم آوای رزم
عبور کرد تا تیم های رعد پدافند هوایی ارتش و تیم آوای رزم WMMF  به مقام سوم مشترک دست 
پیدا کنند. در ادامه و در دیدار نهایی تیم دانشگاه آزاد به مصاف پاس ناجا رفت و با برتری 21 بر 7 برای 

هفتمین بار به عنوان قهرمانی سوپر لیگ کاراته دست یافت.

یک استقلالی و یک پرسپولیسی به تیم ملی اضافه شدند
با نظر سرمربی تیم ملی فوتبال ایران، عارف آقاسی و فرشاد فرجی به اردوی این تیم دعوت شدند. روز 
گذشته دراگان اسکوچیچ، عارف آقاسی و فرشاد فرجی را به اردوی تیم ملی برای دیدار مقابل عراق و 
امارات در مسابقات مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر به تیم ملی دعوت کرد. بازیکنانی مثل سردار آزمون، 
احسان حاج صفی، سید مجید حسینی و احمد نوراللهی بازیکنان دعوت شده به اردوی اخیر تیم ملی 

بودند که تست کرونایشان مثبت اعلام شده است.

تکذیب دیدار اینفانتینو با رئیس جمهور
روز گذشته مشخص شد که، رئیس جمهور کشورمان برنامه ای برای دیدار با رئیس فیفا ندارد. سرانجام 
برنامه دیدار رئیس فدراسیون جهانی فوتبال با رئیس جمهور کشورمان تکذیب شد. »علی بهادری 
جهرمی« -سخنگوی دولت- در نشست خبری خود، در پاسخ به سوالی پیرامون دیدار اینفانتینو رئیس 
فیفا با آیت الله سید ابراهیم رئیسی، اظهار داشت:  در خواستی مبنی بر دیدار با رئیس جمهور از جانب 

رئیس فیفا واصل نشده است و چنین برنامه ای هم در دستور کار رئیس جمهور وجود ندارد.

واکنش »ســردار« به ماجرای اتوبوس تیم ملی!
»سردار آزمون« -ستاره فوتبال ایران- که به تازگی هم با تیم بایر لورکوزن آلمان قرارداد امضا کرده، به 
کووید 1٩ مبتلا شده و بازی تیم ملی مقابل عراق را از دست داده است. او که در قرنطینه خانگی در 
کشور امارات به سر می برد، شب گذشته در یک لایو اینستاگرامی با هوادارانش صحبت کرد. سردار 
در بین حرفهایش ناگهان چشمش به یک کامنتی افتاد که نوشته بود: اتوبوس تیم ملی. او به یکباره 

خندید و گفت: »خدا به کنعانی زادگان سلامتی بدهد.«

فدراسیون جهانی والیبال: اسطوره والیبال ایران در ترکیه
سعید معروف، ملی پوش والیبال ایران که بعد از المپیک توکیو از تیم ملی خداحافظی 
کرد، قرار است در لیگ والیبال ترکیه توپ بزند. چندی پیش یک سایت ایتالیایی مدعی 
شد که قرار است معروف در لیگ والیبال ترکیه برای تیم والیبال فنرباغچه بازی کند. این 
صحبت ها در حالی مطرح شد که رسانه رسمی فنرباغچه این خبر را تایید یا رد نکرد. اما 
فدراسیون جهانی والیبال روز گذشته در جدیدترین اخبار خود اعلام کرد که حضور معروف 

در ترکیه قطعی شده است. 

گزارش تصویری

روز سه شنبه پنجم بهمن ماه، به مناسبت میلاد حضرت 
تیم ملی  قهرمانانِ  از  تجلیل  آئین  فاطمه الزهرا)س(، 
موی تای بانوان جمهوری اسلامی ایران که چندی پیش، 

در رقابت های جهانی تایلند با کسبِ ۱۴ مدال ِ رنگارنگ، 
نتایجِ درخشانی را برای ورزش کشور کسب کرده بودند، در 

مرکز تفریحی آدرینا برگزار شد. 
همت  به  باشکوه،  مراسم  این  است؛  ذکر  شایان 
-رئیس  سعیدی«  »علیرضا  والمسلمین  حجت الاسلام 
کمیسیون فرهنگی، ورزشی و اجتماعی شورای اسلامی 
شهر کرج- برگزار و طی این مراسم، لوح تقدیر و هدیه ای، 

به یادگار به بانوان قهرمان موی تای اهدا شد.
گفتنی است؛ در مراسم روز گذشته، قهرمانان موی تای 
کشور درخصوص موانع موجود ورزش بانوان در کشور با 
مسئولین گفت وگو کردند و از عدم حمایتِ شهرداری از 

قهرمانان ورزش، گله مند بودند.
والمسلمین  حجت الاسلام  حضور  با  مراسم،  این 
»علیرضا سعیدی« -رئیس کمیسیون فرهنگی، ورزشی 
و اجتماعی شورای اسلامی شهر کرج- خانم »فاطمه 
منعمی« -عضو شورای اسلامی شهر کرج- »عمار ایزدیار« 
تیموری«  »مهرداد  کرج-  شهر  اسلامی  شورای  -عضو 
یساولی«  دنیای هوادار- »محمد  روزنامه  -مدیرمسئول 
-شهردار منطقه۴ کرج- »صابر روشن« -مدیرعامل باشگاه 
-قهرمان  یساولی«  »علیرضا  البرز-  استان  هنرمندان 

-کاپیتان  الله ورن«  »سهیل  و  جهان-  پاورلیفتینگ 
تیم ملی بوکس- برگزار شد.

کم نظیرِ  اقدامات  پاسِ  به  مراسم،  این  طی  همچنین 
از  در جهت حمایت  »دنیای هوادار«  رسانه ای  مجموعه 
ورزشکاران، از مدیرمسئول و جمعی از اعضای تحریریه 

این مجموعه رسانه ای تجلیل به عمل آمد.
همچنین در پایان این مراسم، به بانوان قهرمان موی تای، 
کارت عضویتِ افتخاری باشگاه هنرمندان استان البرز نیز 

اهدا شد.

با حضور جمعی از مسئولین در استان البرز؛

از بانوان قهرمان تیم  ملی موی تای تجلیل شد

سارا گلزاری

  خبرنگار

روز سه شنبه پنجم بهمن ماه، به مناسبت میلاد حضرت فاطمه الزهرا)س(، آئین تجلیل از قهرمانانِ تیم ملی موی تای 
بانوان جمهوری اسلامی ایران که چندی پیش، در رقابت های جهانی تایلند با کسبِ ۱۴ مدال ِ رنگارنگ، نتایجِ درخشانی را برای ورزش 

کشور کسب کرده بودند، در مرکز تفریحی آدرینا برگزار شد. 


